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За купуването на гласове 
за изборите алармират во-
дачите на листи от “БсП за 
България” в Монтана ирена 
Анастасова, във враца Ата-
нас Зафиров и във видин 
Филип Попов. “Почти всеки 
разговор с хората завършва с 
тревога как изборната търго-

вия тече с пълна сила. в мал-
ките населени места всичко 
се знае - кой прави списъци-
те, кой раздава парите, къде 
се случва това”, обясни Ана-
стасова. 

тя пое ангажимент да 
сигнализира органите на 
реда в областта. няма как 

всички да знаят тези факти, 
а отговорните институции 
да си запушват ушите за тях, 
обясни Анастасова. тя на-
стоя полицията да си свърши 
работата.

към призива й се при-
съединиха Атанас Зафиров 
и Филип Попов. тримата 

ще изпратят общо писмо до 
директорите на областните 
дирекции на МвР, в което 
ще посочат конкретни факти 
и ще настояват да се вземат 
мерки за предотвратяване на 
нарушенията.

ИзборнИ 
престъпленИя

„остава”
с концертИ
в пловдИв 
И софИя

с 30% поскъпна хлябът за годИна

започна търговия 
с гласове за изборите
ВодачитеналиститенаБСПвСеверозапада
сигнализиратМВР-шефовезанарушенията
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По данни на “Евростат” средно в Европейския съюз цената на насъщ-
ния се е повишила с 18 на сто. България е на осмо място по нарастване на 
цените на хляба за година.

упуването и продаването на гла-
сове са престъпления. но докато 
местните полицейски служби загре-
ят, че наистина покупко-продажба-
та на вот е извън закона, много още 
избори ще изтекат. Защото очевидно 
няма кой да им подскаже да действат 
срещу брокерите по изборите. 

Особено тежка е ситуацията в 
изостаналия северозапад, в по-мал-
ките населени места, в които дере-
бействат от десетилетия определени 
политически клики и техните пипа-
ла. 

служебното правителство на пре-
зидента Радев обаче нищо конкретно 
не прави срещу онези, които купу-
ват, и другите, които се продават. 
Заето е очевидно с по-важни задачи, 
които не се връзват с основната му 
цел - да осигури честни и прозрачни 
избори.

Законът у нас много по-често се 
приема като врата в полето и от голе-
ми групи граждани, които не се све-
нят срещу някой лев да се разходят 
до урните. Обясняваме популярно 
вредите за онези, които не виждат 
нищо лошо в това. 

Първо, законите да са читави е 
важно, но не по-малко важно е пра-
воприлагането. Да има в държавата 
достатъчно ефективни контролни 
органи, които да следят за спазва-
нето на закона и да налагат глоби и 
санкции, като съдебно преследване и 
затвор за по-твърдоглавите наруши-
тели.

К

петър кънев:
бсп ще допрИнесе
ИкономИката
да вървИ напред

вкадър

снимкабта

Десет екипа на полицията провериха 20 обекта в София в рамките на специализирана полицейска 
операция за различни видове нарушения, сред които и нарушения на изборните права на гражданите
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“Бсп се доказа като дър-
жавническа, последователна 
и социална партия. Благода-
рение на нея като участник 
в предишното правителство 
22 млрд. лева бяха заделени 
за социални разходи. всич-
ко това го постигнахме за 6 
месеца с нашите партньори”, 
заяви вчера водачът на листа-
та на “коалиция за България” 
в 5 мИР видин Филип попов 
в тв интервю.

“когато се опитахме да 
съставим правителство с 
мандата на “продължаваме 
промяната”, ние ясно и кате-
горично заявихме нашата по-
зиция, която беше записана 

като приоритет в програмата 
ни. Говорим за стартиране на 
преговори с всички достав-
чици на газ, включително и с 
“Газпром”, за да защитим ин-
тересите на всеки един бъл-
гарски гражданин”, обясни 
попов. той изтъкна и факта, 
че за 15 години членство по 
Дунавската стратегия един-
ственото, което ГеРБ са на-
правили, е велоалея от видин 
до силистра. “А един прото-
чен веЦ при Дунав би имал 
възможност да запълни поч-
ти половината от капацитета 
при АеЦ “козлодуй”. това 
означава независима енер-
гийна система на България. 

това е част от нашата пре-
дизборна платформа”, под-
черта попов.

още в 47-я парламент от 
Бсп са заявили, че Бълга-
рия трябва да има нормални 
отношения с всички, което 
включва и Руската федера-
ция. категорично се проти-
вопоставихме на изнасянето 
на оръжия за Украйна, защо-
то това би ни въвлякло пряко 
в конфликта, припомни по-
пов.

той призова хората да 
подкрепят Бсп, защото по 
този начин те подкрепят себе 
си, подкрепят развитието на 
България и стабилността, 

както и социалната политика, 
без която няма как страната 
да бъде изведена от кризата. 
“в предишното управление 
бяхме социален стълб. мо-
жем да бъдем такъв и в пред-
стоящия кабинет”, категори-
чен е попов.

“всеки ден се срещаме с из-
биратели и чувстваме тяхната 
подкрепа за провежданата от 
нас политика през последните 
6 месеца, както и предлаганите 
от нас мерки, които следва да 
довършим. не само обещава-
хме, но и реализирахме голяма 
част от приоритетите, за които 
се броихме в последните годи-
ни”, обясни попов.

в момента единствено 
Бсп предлага 10 спешни и 
конкретни мерки за първите 
100 дни. те включват иззема-
не свръхпечалбите на енер-
гийните дружества и тяхното 
справедливо разпределяне 
между домакинствата и фир-
мите, подкрепата към бизнеса 
за цената на тока, въвеждане 
на таван на цените, увелича-
ване на минималната заплата 
до достигане 50% от размера 
на средната, преизчисляване 
на пенсиите, безплатни лекар-
ства за деца до 14-годишна 
възраст и безплатни учебници 
до 12 клас и определяне праг 
на енергийната бедност.

Филиппопов:

Доказахме се като социална 
и последователна партия
За15годиничленствопоДунавскатастратегияединственото,коетоГЕРБ
направи,евелоалеяотвидиндоСилистра,заявиводачътналистатавъввидин

Водачът на листата на “БСП за Блъгария” в Търговище 
Светослав Стефанов и кандитатът за народен представител 
Десислава Петрова, която е общински съветник от левицата, 
се срещнаха с жители на с. Здравец и разговаряха за техните 
проблеми и решенията, които БСП предлага

“по селата не се 
прави нищо или се 
прави недостатъчно, 
за да се гарантира 
правото на глас на из-
биратели с физически 
увреждания, които не 
могат да отидат до из-
бирателните секции”, 
сигнализираха до 
дума ДУмА жители 
на пазарджишката об-
щина Лесичово.

За тази категория 
избиратели се пред-

виждат подвижни 
урни за гласуване по 
домовете. За целта те 
трябва да изпратят до 
кметствата по села-
та молба, че желаят 
да упражнят по този 
начин избирателните 
си права. съответно 
кметствата трябва да 
дадат заявки пред об-
щинските избирател-
ни комисии, за да ор-
ганизират дейността 
на подвижните урни в 

изборния ден.
Жителят на общи-

ната е подал молба 
до кметството на 14 
септември, но още не 
е получил отговор. 
крайният срок за по-
даване на молбите из-
тича на 26 септември. 

според сигнала 
голяма част от кмет-
ствата се държат от 
ГеРБ, оттам отгова-
ряли на хората, че ня-
мало молби, затова и 

нямало смисъл те да 
бъдат подавани. “с та-
кава схема избиратели 
са лишавани от право 
на глас, а ГеРБ крадат 
от гласовете на проти-
вниците си, най-вече 
на Бсп”, коментират 
местните хора. те на-
стояват до изборния 
ден компетентните 
институции да вземат 
мерки, за да се ограни-
чи вредната и измамна 
практика.

Проблем с регистрацията 
за вота на хора с увреждания

въвеждане на по-сериозни санкции за шофиране в нетрезво 
състояние, включително и конфискация на автомобила, са личните 
каузи, за които кандидатът за народен представител от листата на 
“Бсп за България” в Бургас тодор Байчев ще се бори в следващия 
парламент. той коментира проблемите на областта и конкретно на 
туризма. според Байчев таксите на круизните кораби трябва да се 
намалят, за да се подпомогне туризмът. той допълни, че отдавна 
има опити да се направи пристанището в Бургас зона само за увесе-
ление и по този начин се спъва пристанищната дейност и бизнесите, 
за да се построят няколко заведения и хотели на брега на морето.

Байчев е категоричен, че в Бургас трябва да се привлекат ин-
веститори, тъй като в момента градът е на 18-о място по ниво на 
заплати в страната. той обясни, че в карнобат трябва да се изгради 
обходен път, тъй като целият поток от товарни автомобили за Шу-
мен минава през града, което предизвиква много произшествия с 
пострадали хора. според Байчев обиколен път трябва да се построи 
и в Айтос, който има сходен проблем.  

БСП иска по-сериозни 
санкции за пияни 
шофьори

Кметът на Русе Пенчо Милков откри новата академична 
година в Русенския университет “Ангел Кънчев”
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е най-големият проблем 
у нас. БСП подкрепя 
младите хора, за да има 
повече деца в България

Водачът на листата 
в Ловеч Вяра Емилова

цитат на деня“

Иренаанастасова:

За купуването на гласове за 
предстоящите избори на 2 октом-
ври алармира водачът на листата 
на “бсп за българия” в 12 мир 
в монтана ирена анастасова. тя 
поясни, че почти всеки разговор 
с хората завършва с тревога как 
изборната търговия тече с пълна 
сила. в малките населени места 
всичко се знае - кой прави списъ-
ците, кой раздава парите, къде се 
случва това, обясни анастасова. 
на присъстващите на срещите 
анастасова категорично обеща 
да сигнализира органите на реда 
в областта, въпреки че няма как 
всички да знаят тези факти, а от-
говорните институции да не ги 
знаят. просто трябва да си свър-
шат работата, призова тя.

За масовото купуване на гла-

сове в северозапада потвърдиха 
пред ДУма и водачите на лис-
тите във враца и видин атанас 
Зафиров и Филип попов. Заед-
но с анастасова те ще изпратят 
общо писмо до директорите на 
областните дирекции на мвр, в 
което ще посочат конкретни фа-
кти и ще настояват да се врезамт 
крути мерки за преодтвратява-
нето на изборната търговия.  

 ирена анастасова, заедно 
с кандидатите за народни пред-
ставители красимир иванов 
и тотка рибагина, се срещна с 
десетки хора в лом, сталийска 
махала и брусарци. 

в разговорите беше оце-
нено постигнатото от бсп в 
управлението, в грижата за 
младите семейства, децата, 

възрастните, както и приори-
тетите в предизборната про-
грама на бсп. като особено 
важни и нетърпящи отлагане 
въпроси социалистите посочи-
ха създаването на национален 
фонд за подкрепа на североза-
пада и реформите в правосъ-
дието.

Хората споделяха притес-
ненията си от високата инфла-
ция, галопиращите цени както 
на стоките и услугите, така и 
на енергоносителите. те бяха 
разтревожени дали ще могат 
да се отопляват през идващата 
зима и как ще изхранят семей-
ствата си.

ирена анастасова разяс-
ни пред тях предложените на 
бсп десет спешни решения за 

първите 100 дни на управле-
нието, които са в подкрепа на 
семействата, децата, младите, 
работниците, пенсионерите и 
икономиката.

“бсп настоява да се нало-
жи таван на цените на  вода, 
парно, газ, да се изземат свръх-
печалбите на енергийните дру-
жества и да се преразпределят 
справедливо на домакинства и 
фирми. ние искаме училища, 
болници, общини да се върнат 
на регулирания пазар на енер-
гия.

левицата предлага да про-
дължи подкрепата на бизнеса 
за тока, да се увеличи мини-
малната работна заплата на 
половината от средната и да се 
въведе необлагаем минимум на 

размера на прага на бедността”, 
подчерта анастасова.

тя припомни, че в предиш-
ния кабинет бсп е настоявала 
да се въведат безплатни лекар-
ства за деца до 14 г., безплат-
ни учебници до 12 клас, да се 
приеме определението за енер-
гийно и водно бедни и да им 
се отпусне социална подкрепа, 
както и да се преизчислят пен-
сиите и да се увеличи вдовиш-
ката надбавка.

по думите на анастасова 
предложенията са получили 
пълна подкрепа и одобрение 
от хората. българите искат ра-
ботещ парламент и правител-
ство, което да предприеме тези 
мерки и да им даде сигурност, 
категорична е тя. 

Започна 
търговията 
с гласове за вота
БсПимадесетспешнирешениязаизлизанеоткризатавпървите100днинауправлението

“ако ни бяха послушали преди десетина години, 
когато близо 800 хиляди граждани на организиран 
от бсп референдум дадоха гласа си за развитие на 
ядрената енергетика и изграждане на аеЦ “белене”, 
сега щяхме да имаме работеща централа, 2 реактора, 
които на всичкото отгоре си ги и купихме. те щяха 
да бълват евтина електроенергия и сега щяхме да 
се облагодетелстваме от това преимущество”. това 
заяви водачът на листата на “бсп за българия” във 
враца атанас Зафиров.

социалистът посочи, че решението в енергетика-
та сега е да се въведе таван на цените на газа, парно-
то и водата. той припомни, че това е било направено 
с тока за битовите потребители, като благодарение 
на тази мярка българските граждани са успели да 
минат успешно през тежките зимни месеци. “нищо 
не пречи същото да се направи сега с газа и за би-
товите потребители, и за фирмите под формата на 
компенсации”, смята Зафиров. 

според него основната разделителна линия в 
следващия парламент ще бъде готовността на парти-
ите да продължат с разграждането на модела герб. 
Затова след изборите бсп ще се допита до своите 
членове и симпатизанти, за да види накъде да тръг-
не. “Участието на бсп в управлението направи така, 
че едно правителство, доминирано от десни полити-
чески субекти, може да провежда лява и социална 
политика. показахме и че намесата на държавата в 
икономиката не е нещо лошо и че позабравени думи 
като индустрия и промишленост могат да бъдат ак-
туални”, изтъкна той, като добави, че управлението 
на бсп в икономиката е получило своето признание 
в европейската статистика.

атанасЗафИров:

Ако ни бяха послушали, 
сега щяхме да имаме 
евтин ток

единственият па-
метник на никола ва-
пцаров във великотър-
новско беше спасен от 
забравата, в която беше 
изпаднал, от млади со-
циалисти. бюстът на 
поета-революционер се 
намира в двора на закри-
тата през 2012 г. гимна-
зия по машиностроене 
в Дебелец. младежи от 
бсп, кандидати за на-
родни представители, 
както и председателят 
на мо габриел вълков 
се включиха в акцията. 
“момчета и момичета, 
вие върнахте надеждата 

ми, че нашите идеали са 
по-силни от разрухата!”, 
възкликна след добре 
свършената работа град-
ският лидер на бсп във 
велико търново михаил 
михалев, който е с пре-
ференция 105 в листата 
на “бсп за българия”. 

“гимназията е 
в центъра на град 
Дебелец!сградата и дво-
ра тънат в разруха! през 
счупените прозорци 
свисти вятърът, разхож-
да се необезпокояван от 
стая в стая! по пода се 
валят табла с менделе-
евата таблица, истори-

чески атласи, счупени 
части от маси, гардеро-
би или ламперия. иска 
ми се да чуя в свистене-
то и училищен звънец, 
младежки смях и глъч, 

но уви!”, написа лидия 
прокопова, педагог с 
над 40 години стаж, ко-
ято е на осма позиция в 
листата на “бсп за бъл-
гария”. 

Млади социалисти спасиха 
от разруха паметник на Вапцаров

трябва да има ста-
билен парламент и ста-
билно правителство с 
участието на бсп, защо-
то в противен случай ни 
очаква тежка зима. това 
послание отправиха 
към жителите на селата 
ивански, Златна нива, 
правенци, войвода, из-
бул, мадара, смядово, 

осмар и мировци вода-
чът на листата на бсп 
в Шумен и русе иван 
иванов и кандидати за 
народни представители.  

Хората оценяват ви-
соко и постиженията 
в земеделието, където 
бяха осигурени безпре-
цедентни суми в подкре-
па на стопаните, особено 

на малките производи-
тели, подчерта иванов. 
те очакват новото пра-
вителство с участието на 
бсп най-после да обър-
не внимание на селата. 
навсякъде хората се оп-
лакват от лоши пътища, 
стари и амортизирани 
водопроводи, които не-
прекъснато правят ава-

рии, както и от липсата 
на транспорт.  

Дано в следващия 
парламент и в следващо-
то правителство пред-
ставителите на левицата 
да са двойно повече, за 
да се реализира цялата 
програма на партията, 
пожелават симпатизан-
тите на бсп.

ИванИванов:

Нужно е стабилен кабинет 
с участието на социалистите
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България ще се спра-

ви през зимата и без дос-

тавки на газ от руската 
компания “Газпром”. 
“ако получим от тях, раз-

бира се, е по-добре”, каза 
служебният министър на 
енергетиката росен Хри-

стов пред Бтв. по него-

ви думи би било изгодно 
за държавата да купува 
руски газ, тъй като, “ко-

гато се елиминира един 
доставчик, ставаме зави-

сими от другите”.
преговорите с “Газ-

пром” обаче не вървят. 
“получихме отговори, 
но комуникацията върви 
бавно. отговорът гласи, 
че са готови да дискути-

рат, но за момента няма-

ме конкретен отговор”, 
призна министърът. от 
думите му се разбра още, 
че България планира 1/3 
от газовите доставки 
през зимата да дойдат 
от “Газпром”. в същото 
време той повтори, че в 
русия има политическо 
решение за спиране на 
газа на европа, вклю-

чително и на България. 
“тяхното неактивно от-

ношение по договора 
значи, че или нямат газ, 
или има друга причина, 

която ги спира. очевид-

но е, че те имат газ”, по-

сочи той.
Христов бе катего-

ричен, че българската 
държава не иска да се 
стига до арбитражно 
дело срещу “Газпром”. 
“ние се опитваме да 
получим този газ, кой-

то вече е договорен. 
от това зависи дали 
ще имаме основания да 
повдигнем претенции 
към тях. отиването на 
арбитраж е рискова-

но, скъпо струващо и с 
непредизвестен край”, 
коментира Христов. 

той каза, че към момен-

та няма гарантирани 
доставки за ноември и 
декември. Затова пред-

стои да бъдат обявени 
търгове за втеченен газ. 
на въпрос защо в такъв 
случай бяха отказани 6 
от 7 танкера с втечнен 
газ, които бяха дого-

ворени от кабинета на 
четворната коалиция, 
Христов отговори, че 
не е било проведено 
състезание с конкурен-

ти на американската 
компания. 

Коментар на стр. 5

потребителите на 
“топлофикация софия” 
ще получат коригирани-

те си изравнителни смет-

ки, в които ставката на 
ДДс няма да е 20%, а 9%. 
първоначално клиентите 
имаха сметки с по-висо-

ката ставка, което доведе 
до намеса на министер-

ството на финансите. 
сроковете за плаща-

не са непроменени - 30 
дни за стопански и 45 
за битови потребители 
от датата на издаване на 
фактурите. клиентите, 
които вече са заплати-

ли своята обща фактура 

с добавена стойност от 
20% вместо с 9%, ще 
имат сума за възстано-

вяване, чийто размер ще 
могат да видят в кориги-

ращите документи.

Хляб, зеленчуци, месо - 
храната става все по-скъпа. 
най-осезаемо е повишението 
на цените на олиото за готве-

не, но и основни храни, сред 
които и хлябът, поскъпват 
значително, информират от 
европейската статистическа 
служба “евростат”. основна 
причина за тази тенденция е 
руската военна инвазия в Ук-

райна, която предизвика сери-

озни сътресения на световните 
пазари на храни, тъй като ру-

сия и Украйна са водещи из-

носители на зърнени култури, 
пшеница, царевица, маслодай-

ни семена (особено на слънчо-

глед) и на торове.
средната цена на хляба в 

страните от европейския съюз 
през миналия месец е с 18% 
по-висока от тази през август 
2021 г., отбелязва статистиче-

ската служба на ес. в Бълга-

рия е отчетено увеличение на 
цените на хляба през този пе-

риод с малко под 30%.
поскъпването на този ос-

новен хранителен продукт в 
ес до миналия месец е значи-

телно, като се вземе предвид, 
че средната цена на хляба се е 
повишила само с 3 на сто меж-

ду август 2020 г. и август 2021 
г., отбелязва “евростат”.

някои страни от ес са по-
засегнати от поскъпването на 
насъщния в сравнение с дру-

ги. най-голямо е повишението 
на цените му в Унгария (+66 
процента), Литва (+33 на сто), 
следвана от естония и слова-

кия с по 32 процента. България 
е на осмо място по нарастване 
на цените на хляба за година с 
малко под 30 на сто.

най-малко сред страните 
от ес е поскъпнал хлябът във 
Франция (+8 процента), след-

вана от нидерландия и Люк-

сембург, където цените са се 
повишили с по 10 на сто. 

Хлябът в ЕС поскъпна  
с 18%, у нас - с 30 на сто
Българияенаосмомястопонарастваненаценитенанасъщниязагодина

СнимкаЕмилиякоСтадиновA

служителите на ДФЗ 
стават със 130 повече. това 
предвижда проект на поста-

нов ление на министерския 
съвет за изменение и до-

пълнение на Устройстве-

ния правилник на Държавен 
фонд “Земеделие”, който е 
на обществено обсъждане до  
17 октомври. промяната е за 
сметка на намаление на чис-

леността на регионалните ди-

рекции към изпълнителната 
агенция по горите, а увели-

чението на разходите по бю-

джета на Фонда за 2023 г. и 
следващите години се осигу-

рява от централния бюджет. 
необходимите средства за 
2023 г. са общо 11 500 000 
лв., включително разходи за 
персонал - 7 500 000 лв.,  раз-

ходи за издръжка - 1 400 000 
лв., и капиталови разходи -  
2 600 000 лв. За 2024 са 
нужни 8 900 000 лв., в това 
число разходи за персонал -  
7 500 000 лв., и разходи за из-

дръжка - 1 400 000 лв.
назначаването на още слу-

жители в разплащателната 
агенция се налага заради по-го-

лемия обем работа и ще намали 

риска от загуба на средства по 
прср заради забавени проекти. 
освен това през последните три 
години страната ни прилага и 
извънредни кризисни мерки за 
преодоляване на последиците 
от ковиД-19 и от ситуацията 
в Украйна. това допълнително 
увеличава работата.

под внимание следва да 
се вземе и предстоящото при-

лагане на осп от 1 януари 
2023 г., когато ще се увеличат 
интервенциите, по които сто-

паните ще кандидатстват за 
подпомагане. те се характери-

зират с по-сложен механизъм 
на администриране и контрол. 
не на последно място е създа-

ването на две нови дирекции, 
аргументират се от министер-

ството на земеделието.

„Топлофикация София” дава 
коригираните изравнителни сметки

ДФЗ ще бори закъсненията с още служители

ЕнЕргийниятминиСтърпризна

Няма договорен газ  
за ноември и декември

188 хил. души са сменили пенсионния 
си фонд за полугодието

осигурените лица, възползвали се 
от правото си за промяна на участие 
и прехвърляне на средства от индиви-

дуалните партиди на допълнителните 
пенсионни фондове, през полугодието 
на 2022 г. са общо 187 870 при 147 347 
през първата половина на 2021 г., или 
с 27,5% повече на годишна база. това 
показват данни на комисията за фи-

нансов надзор (кФн), публикувани на 
сайта на институцията.

относителният дял на лицата, про-

менили участието си през периода 
спрямо средния брой осигурени лица, 
в универсалните пенсионни фондове е 
4,38 на сто, в професионалните - 4,08 

на сто, и в доброволните пенсионни 
фондове - 0,67 на сто.

общият размер на прехвърлени-

те средства през първите шест месеца 
на годината от един в друг фонд е над 
775,6 млн. лева в сравнение с почти 
579,9 млн. лева за първите шест месеца 
на 2021 г., или с 33,7% повече на годиш-

на база, сочи статистиката на кФн.
от тези средства почти 698,5 млн. 

лева са прехвърлените пари от универ-

салните фондове, почти 59,1 млн. лева 
- от професионалните, и почти 18,1 
млн. лева - от доброволните фондове. 
нетните активи на пенсионните фон-

дове достигат 18,5 млрд. лв.



w
w
w
.d
u
m
a
.b
g

2022

вторник
20 септември

ДАТАТА

20

преговорите с “Газ-
пром” не вървят. “по-
лучихме отговори, но 
комуникацията върви 
бавно. отговорът гласи, 
че са готови да дискути-
рат, но за момента няма-
ме конкретен отговор”, 
призна енергийният ми-
нистър росен Христов.

съвсем очаквано той 
нападна бившите упра-
вляващи, че не са дого-
ворили достатъчно газ, 
поради което към мо-

мента няма гарантирани 
количества за ноември 
и декември. А какви ги 
дроби служебното прави-
телство? на практика се 
оказва, че въпреки специ-
ално създадени щабове, 
въпреки заклинанията, 
реално няма договорен 
газ за зимата. предстои 
да бъдат обявени търго-
ве за втечнен газ. Затова 
сега е логичен въпросът 
защо в такъв случай бяха 
отказани 6 от 7 танкера с 
втечнен газ, договорени 
от кабинета на четвор-
ната коалиция? оправда-
нията на сегашните влас-
тимащи е, че не е било 
проведено състезание с 
конкуренти на американ-
ската компания. 

Дали служебното 
правителство ще отче-
те успех или неуспех с 
газа ще проличи след 
ноември. оказва се, че 

предложението за поев-
тиняване на синьото го-
риво за октомври с 30% 
спрямо септември е по-
малко от спада на цена-
та на световните борси 
и няма как да се смята 
за успех на служебното 
правителство.

освен това, когато се 
твърди, че някой е по-
стигнал успех, той тряб-
ва да представи всички 
данни. А според тях през 
септември газът поевти-
ня на борсите с над 30%, 
еврото поевтиня спрямо 
долара, петролът поев-
тиня сериозно, цялата 
промяна на цената от 
септември спрямо ок-
томври е заради пазарни 
изменения. интересно е 
как при подобни усло-
вия е скалъпен миксът 
за ноември и поисканото 
от енергийния регулатор 
повишение от 12,45%?

служебният кабинет 
явно проявява изклю-
чителна наивност, като 
протяга ръка към “Газ-
пром” и едва ли не чака 
нещата да станат от само 
себе си. според мнения 
на експерти обаче “Газ-
пром” няма да ни даде 
и един кубически метър 
газ, ако България не за-
почне преговори за нов 
дългосрочен договор. А 
този договор не може да 
бъде подготвен за месец-
два.

така че правител-
ството ще пропусне този 
влак; ще пропусне и да 
възстанови доставките 
от “Газпром”. при по-
добна ситуация накрая 
ще се окаже, че заради 
сегашната власт напраз-
но сме изяли една торба 
сол, а за десерт сме по-
лучили и сто тояги на 
голо.

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

Изпускатвлака

Изборни
престъпления

1878 - РАЖДА СЕ ЪПТОН СИНКЛЕР, АМЕ-
РИКАНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 
1968 Г.). Произведенията му отра-
зяват неговите социалистически 
възгледи, за които през 1930 г. той 
заявява: “Моята кауза е каузата 
на човек, който не е бил победен 
досега и чието съществуване има 
една-единствена, от Бога дадена, 
свещена цел”. Един от най-известните му рома-
ни е “Джунглата” - натуралистично описание 
на лошата хигиена и тежките условия на труд 
в месопреработвателните фабрики на Чикаго. С 
постъпленията от романа Синклер основава со-
циалистическа комуна за писатели. Награден с 
“Пулицър” (1943).

1918 - НАЧАЛО НА ВОЙНИШКОТО ВЪС-
ТАНИЕ. След поражението при 
Добро поле по време на Първата 
световна война недоволството 
сред войниците расте. На 24 и 25 
септември се образуват първите 
въстанически отряди. Заражда 
се идеята за поход към София с 
цел сваляне на правителството и 
наказване на виновниците за вой-
ната. На 27 септември е обявено, 
че монархията е свалена, провъзгласена е т.нар. 
Радомирска република. За неин председател въс-
таниците избират Александър Стамболийски, 
а за главнокомандващ Райко Даскалов. Прави-
телствените войски с подкрепата на германски 
части потушават въстанието на 2 октомври. 
Общият брой на жертвите сред бунтовниците 
е около 400 души. На 3 октомври Фердинанд аб-
дикира.

  1932 - В ОРЯХОВО СЕ РАЖДА МАРИН ВЪР-
БАНОВ, ХУДОЖНИК-ПРИЛОЖНИК (УМИРА 
1989 Г.). Професор, наричан “ма-
гьосникът в текстила”. Препода-
вал в Русия, Франция, Австралия, 
първият чужденец преподавател в 
Художествената академия в Пе-
кин. Основава академия по текстил 
в Хайнджоу, която носи неговото 
име. Творбите му - стенни килими, скулптури от 
вълна и памук, фрески от гайтани, макар и с мно-
го български дух, са космополитни и извеждат на 
по-високо равнище световните тенденции.

 1946 - ВЪЗРОДЕН Е МЕЖДУНАРОДНИЯТ 
ФИЛМОВ ФЕСТИВАЛ В КАН. Един от най-прес-
тижните кинофоруми 
се открива за пръв път 
на 1 септември 1939 г. 
с филма “Гърбушкото 
от Нотр Дам”. Датата 
обаче се оказва съдбов-
на - избухва Втората 
световна война. Фести-
валът е възроден през 1946 г. (от 20 септември до 
5 октомври) под председателството на Луи Лю-
миер - един от изобретателите на кинематогра-
фа. След това се провежда всяка година през май 
с малки изключения. Най-престижната награда в 
Кан е “Златната палма” за най-добър филм.

 1957 - УМИРА ЯН СИБЕЛИУС, ФИНЛАНД-
СКИ КОМПОЗИТОР (Р. 1865 Г.). Признат за 
най-видния, след 
Григ, от стра-
ните в Северна 
Европа. Рабо-
тил плодотвор-
но в почти всич-
ки музикални 
жанрове. За 
световната му 
слава допринася най-вече концертът за цигулка 
и оркестър в ре минор и музиката към драмата 
“Куолема” с най-популярната й част “Тъжен 
валс”. В негова чест в Хелзинки има издигнат па-
метник, а единственият университет за изуча-
ване на музика във Финландия е кръстен на него 
- Академия “Сибелиус”.

Евгени ГАВРИЛОВ

За страх и назидание 
на останалите. А то сега 
- за кокошка няма прош-
ка, а едрите престъпни-
ци доволстват в живота 
като първенци на наци-
ята.

второ, купеният вот 
изкривява драстично 
изборната картина в 
условията на понижена 
избирателна активност. 
т.е. купеният вот предо-
пределя колко мандата и 
дали въобще ще спечели 
мандат дадена партия. 
това е изключителен 
порок на правоприлага-
нето, като най-виновно 
в случая е мвр, пряко 

отговорно за сигурнос-
тта и реда в държавата.

крайно време е мест-
ните служби на минис-
терството сериозно да 
възприемат отговорно-
стите си пред държавата 
и народа за предотвра-
тяването на този тежък 
порок. Защото именно 
тяхната ефективна ра-
бота по превенцията на 
покупко-продажбата на 
гласове предопределя и 
общото ни бъдеще. като 
се напълни парламентът 
с подставени лица, кои-
то гласуват под строй в 
полза на този или онзи 
частен интерес, всички 
усилия на останалите 
народни представители 

и на хората, които са ги 
пратили в парламента да 
представляват техните 
интереси, отиват право 
в канала.

трето, купеният вот 
руши доверието в са-
мите избиратели, които 
започват да гледат на 
изборите като на гран-
диозна фалшификация. 
това ги демотивира да 
гласуват и така избира-
телната активност пада 
до критични нива за по-
литическото представи-
телство в парламента 
въобще. колко трябва 
да падне избирателната 
активност, та да се съ-
будят правоохранител-
ните органи?! и тях ги 

засяга пряко това кой 
ще е на власт у нас.

Четвърто, социал-
ната справедливост е 
приоритет за баланса 
на интересите в обще-
ството. не може едрите 
корпоративни интереси 
да са най-добре пред-
ставени в парламента за 
сметка на представител-
ството на обикновените 
хора. няма социален 
мир, стабилност и ико-
номически просперитет, 
когато едрият капитал е 
на руля на държавата и 
паразитира безпрепят-
ствено върху държав-
ния бюджет. Бюджетът, 
който пълним всички 
останали.

От стр. 1
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“нашата позиция е катего-
рична. искаме диверсификация 
на газовите доставки и най-до-
брата цена за България, за да 
могат хората да са сигурни в 
това, че зимата ще бъде топла. 
ние винаги сме твърдели, че 
“Газпром” е сигурен доставчик 
и газ ще има, ако умело се водят 
преговори с тях. това е възмо-
жен вариант и други европей-
ски лидери вече го направиха 
с дългосрочни договори.” това 
заяви водачът на листата на 
“Бсп за България” в 26 мир 
софия-област иван Ченчев по 
време на предизборен дебат в 

ефира на Бтв.
той коментира, социали-

стите като част от редовното 
правителство са направили 
нещо невиждано от прехода по 
отношение на социалните мер-
ки. “влизаме в тази кампания 
от позицията си на хора, които 
са изпълнили по-голямата част 
от програмата си по отношение 
на социалните мерки. много 
апологети говореха, че няма да 
се осъществят тези промени, 
че няма да са успешни. но те 
се оказаха такива и преведоха 
българите миналата зима през 
кризите, преведоха бизнеса с 

компенсацията за ток, както 
и битовите потребители. сега 
предлагаме същите мерки и за 
цената на газа. Държавата тряб-
ва да отговори адекватно на 
кризите - енергийна, икономи-
ческа и това, че се води война 
в близост до нас”, допълни Чен-
чев за постиженията на левица-
та. той бе категоричен, че коа-
лицията в 47-ия парламент се 
е съставила по ясни принципи, 
които са били ясно разписани в 
коалиционното споразумение.

“ние имаме много ясна и 
точна позиция по отношение 
на русия и конфликта в украй-

на - диалог, преговори, мир. и 
ние вярваме, че това може да 
бъде постигнато, даже може и 
да се съдейства за подобни от-
ношения. когато идва зима и 
има кризи, ние трябва да гово-
рим за националния интерес на 
България, а не за разделителни 
линии”, обобщи кандидатът за 
народен представител позиция-
та на Бсп за конфликта между 
русия и украйна.

социалистът заяви, че дори 
и след вота на недоверие, от 
“възраждане” са продължили да 
гласуват заедно с ГерБ и Дпс, 
а впоследствие са подкрепили 

и ратификацията за самолетите 
ф-16.

“когато хората гласуват с но-
мер 28 гласуват за себе си. усе-
тиха го по джоба си и разбраха, 
че ние от Бсп не делим хората 
на млади и стари, на поколения, 
а всички за нас са важни. Чрез 
социалната политика успешно 
преведохме българските граж-
дани през кризата. това, което 
предстои, а именно изключител-
ната грижа за младите хора до 
26 години да бъдат освободени 
от данък върху своите доходи, 
е гарант хората да гласува с но-
мер 28”, каза иван Ченчев.

“различното в тази кампания е, че 
преди говорихме само в бъдеще вре-
ме - какво ще направим. сега отчитаме 
свършената работа. казахме, че вдигаме 
пенсиите - вдигнахме ги. казахме “без-
платни детски градини” - факт са. каза-
хме, че младите семейства ще бъдат об-
лекчени - има необлагаем минимум 600 
лв. за едно дете, 1200 лв. за две деца.” 
това заяви водачът на листата на “Бсп 
за България” във велико търново Явор 
Божанков в предаването “актуално от 
деня” по Бств.

по неговите думи след изборите 
трябва да има правителство, което да не 
допуска грешките отпреди, а именно - за-
висими от ГерБ формации във властта, 
и да се довърши борбата с корупцията. 
“Затворихме спецсъдилищата, но не ни 
остана време за кпконпи. трябва да 
започнем още от първия ден”, подчерта 
Божанков.

“оттук нататък ни очакват само коа-
лиционни управления и този, който може 
да комуникира с всички, а аз смятам, че 
ние сме такива, има капацитет да упра-
влява България”, отбеляза кандидатът за 

народен представител.
той даде пример с пенсиите. “Доско-

ро това беше тема само на Бсп. сега в 
кампанията партиите говорят за пенсии 
и безплатни детски градини. това е наша 
политика, която изработихме, защитихме, 
финансирахме, предложихме и беше при-
ета. но трябва да отчетем, че това всъщ-
ност е нашият успех - убеждавайки други-
те партии да подкрепят наши политики и 
правейки нашите теми национални. това е 
пътят напред”, обясни Явор Божанков. 

“съдебната реформа и нашата ос-
новна тема - социалната политика, са 
свързани”, каза още той, като разясни: 
“разкритията на корнелия нинова, които 
тя направи като министър, свързани с ре-
монтите на язовири - 400 млн. лв. похар-
чени за един ремонтиран язовир. факти и 
документи - изпратени до прокуратурата, 
впоследствие засекретени там. предста-
вете си колко социални политики могат 
да се случат с 400 милиона. примерите за 
разхищенията на Борисов са много, но те 
блокират в прокуратурата. ето защо сме 
длъжни да променим нейната структура, 
начин на функциониране и да направим 

антикорупционен орган, който да работи 
реално.”

по думите на Явор Божанков има опит 
на ГерБ, Дпс, “възраждане” и “има такъв 
народ”, с участието на служебния кабинет, 
да се принесе стария модел на управление 
в един редовен кабинет под формата на 
експертен кабинет или кабинет на нацио-
налното спасение. “нашата задача е да не 
допускаме ГерБ повече във властта”, кате-
горичен бе той.

водачът на листата на левицата във 
велико търново посочи, че се тиражира 
манипулация, че няма смисъл да се гласу-
ва и че ще има нови предсрочни избори. 
“но ГерБ сега се мобилизират и има риск, 
ако хората се поддадат на манипулацията, 
да стане това, срещу което се борихме - да 
се върнат на власт”, предупреди Божан-
ков и сподели посланието си към всеки 
избирател: “Гласувай, всичко зависи от 
теб!”.

“Гласувайте за “Бсп за България” с 
номер 28, защото знаем как се управлява 
държава. Защото можем и защото по-
казахме, че си държим на обещанията”, 
призова Явор Божанков.

ИванЧенЧев:

„Възраждане” 
подкрепи 
ратификацията 
на Ф-16
Младитедо26 годинищебъдатосвободениотданък,казва
водачътналистатана„БСПзаБългария”вСофияобласт

ЯворБожанков:

Да не допускаме ГЕРБ повече във властта
Показахме,чеможемдауправлявамеичесидържимнаобещанията,
казваводачътналистатана„БСПзаБългария”въввеликоТърново
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Евромайданът в Киев бе целенасочена  
операция на ЦРУ. През 2014 г. Кремъл изгуби 
топката в мача, позволявайки на Вашингтон 
да свали украинското правителство.

Опитът на Русия да се интегрира  
в западния свят е нереалистична задача.  
За да я постигне, тя трябва да пренебрегне 
два факта - американската доктрина за 
хегемония и военно-промишления комплекс, 
искащ Москва да е враг номер 1 на Америка.   

В новата ситуация Русия е принудена  
да промени характера на Специалната  
военна операция. Ще бъда изненадан,  
ако тази могъща армия не си върне  
бързо контрола над Донбас.

тревожните събития в Хар-

ковска област, които нараняват 
гордостта на руснаците, имат 
своята безпощадна логика. ру-

ското командване осъзнава 
следното: специална военна 
операция, с контингент, неотго-

варящ на мащаба на задачата, е 
по-скоро желание да овладеем 
толкова територия, колкото е 
необходимо за създаване на на-

прежение и криза в Украйна, но 
без установяване на физически 

контрол. 
Бе изчислено и отражението 

на операцията върху самата ру-

сия. студената във всяко отно-

шение идваща зима ще охлади 
“горещите глави” както в евро-

па, така и в Украйна. 
резервният ни план “Б” 

предполага прегрупиране, до-

като времето работи за русия 
и руското общество възприеме 
мобилизацията (пълна или час-

тична), за която през февруари 

т.г. населението и индустрията 
не бяха готови.  

Армията и политическото 
ръководство на Украйна дейст-

ваха решително, което изненада 
покровителите им в съединени-

те щати, разчитащи на продъл-

жителен конфликт. 

резултатът е задънена улица: 
няма връщане назад и за двете 
страни. в руската федерация 
мобилизацията се обсъжда на 
най-високо ниво (въпреки оп-

ровержението от президентския 
прессекретар Дмитрий песков), 
което ще провокира противоре-

чиви реакции. 
За киев има един изход и 

той е в продължаване на военни-

те действия, в отчаяни опити за 
атаки, дори това да предизвика 
недоволство в ес и сАЩ и из-
черпване на собствените резер-

ви. Ако украинците спрат офан-

зивата си, рискуват да попаднат 
в нашите планове.

Затова зимата ще е трудно 
време и за русия, и за Украйна. 
всяка от страните ще иска да по-

стигне някакъв успех преди ре-

шителната фаза на конфликта.

Войната е между 
СаЩ и РуСия ВелизаР енчеВ:

Скопие нокаутиРа 
София

ГеоРГи ГотеВ:
ГотоВи ли Сме за 
кРимСка Война?
 

СаЩ не даВат (заСеГа)
балиСтични 
Ракети на киеВ

На стр. 9

„РепоРтеР“(Москва):

На стр. 10

На стр. 10

русия попадна в капана на неоправданите си очаква-

ния от Запада, позволи да бъде унижавана и твърде дъл-

го либералничеше с Украйна и западните й настойници. 
но игрите свършиха. москва започва да действа така, че 
сАЩ и техните марионетки в нАто ще съжаляват за от-

ношението си към русия. 
евромайданът в киев бе целенасочена операция на ЦрУ. 

през 2014 г. кремъл изгуби топката в мача, позволявайки 
на вашингтон да свали украинското правителство и да ин-

сталира на президентския пост виктор Юшченко.
кремъл отново загуби инициативата, когато преди осем 

години пропиля възможността да си върне Донбас и така 
да прекрати конфликта, преди да е започнал. руснаците пак 
изгубиха топката, започвайки военна операция, ограничена 
до Донбас, а трябваше светкавично да превземат Украйна, 
преди Западът да реагира.

тези стратегически грешки на кремъл се обясняват с 
факта, че путин бе завладян от глобализма. той желаеше 
да стане признат член на световния западен ред. именно 
тази цел наложи ограничения върху обхвата на руските 
действия. Затова той отклони молбите на републиките от 
Донбас да се върнат в русия. такъв акт би дал храна на 
западната пропаганда, която твърди, че се възражда съвет-

ската империя.
На стр. 9

полкРейгРобъРтс-
бившзаМ.-МинистъРна
финанситенасаЩ,съветник
напРезидентаРоналдРейгън:

вРускатафедерациямобилизацията
сеобсъждананай-високониво

защо украйна не може да спре?
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Германци, ядосани от 
високите сметки за енергия, 
масово се обаждат във фир-

мите за комунални услуги, 
за да изразят гнева си от тази 
ситуация, съобщиха светов-

ните агенции. 
“обажданията на отча-

яни клиенти в нашите кол-

центрове се увеличават. от-

чаянието на някои ги прави 
агресивни. Други се обаж-

дат с разплакан глас и се 
нуждаят от психологическа 
подкрепа”, споделя Ингберт 
Либинг, ръководител на Гер-

манската асоциация на мест-

ните доставчици на комунал-

ни услуги.
Заради намалените дос-

тавки на газ от Русия герман-

ски доставчици на енергия 
прехвърлят върху потреби-

телите част от повишените 
си разходи. те нарастват по-

ради закупуване на по-скъпо 
синьо гориво от други източ-

ници.
почти 40 на сто от гер-

манците предполагат, че 
няма да бъдат в състояние 
или ще им е много трудно 
да плащат сметките си за 
електричество и за газ през 
предстоящата зима, показват 
резултатите от проучване на 
германска обществена меди.

около 6500 души про-

тестираха в неделя в мол-

довската столица кишинев 
срещу високата инфлация и 
растящите цени на енергия-

та. те настояха за оставката 
на прозападната президентка 
мая санду и правителстото 
на наталия Гаврилица, кои-

то според тях са виновни за 
стоварилите им се беди. 

“молдова сега е в кли-

нична смърт, до която я до-

караха настоящите власти”, 
каза Дину туркану, политик 
от опозиционната партия 
Шор, организирала митинга.

“сменям санду с дърва 
за огрев”, “вашингтон не е 
нашата столица” - с такива 
плакати протестиращите 
дойдоха до сградата на пре-

зидентската администрация. 
Гражданите настояват сан-

ду да спре покачването на 
цените на газа. през година-

та тарифата за населението 
се е увеличила седем пъти, 
хората се страхуват, че няма 
да могат да си платят смет-

ките през зимата.
“молим нашия прези-

дент да се откаже от поли-

тическите си амбиции и да 
служи на хората, които са 
я избрали. Да се договорим 
за доставка на газ и електри-

чество за нормални пари, за 
да могат хората да се сто-

плят и да си готвят сами 
храна”, каза Людмила кос-

тенко, жителка на молдова. 
след митинга до парламента 
бе разпънат малък палатков 
град. мая санду е в Лондон 
за сбогуването с кралица 
елизабет II.

Германците отчаяни
от сметките за ток
Напротестенмитингмолдовцизаменят
президенткатаМаяСандусрещудървазаогрев

Унгария приема
условия на Брюксел

Унгария пое ангажимент да изпълни всички условия на 
Брюксел, за да не бъдат блокирани милиарди евро по ко-

хезионните фондове, предадоха агенциите. министърът на 
развитието тибор наврачич обеща новите законопроекти 
да бъдат депозирани в парламента до петък и да влязат в 
сила през ноември. те предвиждат създаване на независима 
от правителството антикорупционна работна група. пред-

виждат се и специални процедури за големи злоупотреби с 
публична собственост. Ще бъде въведен съдебен контрол и 
ще може да се образуват дела, дори прокуратурата и след-

ствието да смятат, че няма основание за това.
мерките са предприети, след като еврокомисията пред-

ложи на съвета на ес да замрази 65 на сто от средствата за 
Унгария по три оперативни програми от кохезионния фонд, 
което възлиза на около 7,5 млрд. евро. 

междувременно полският премиер матеуш моравецки 
заяви, че страната му ще се противопостави на необоснова-

ното лишаване на Унгария от евросредства.

3,4 милиона деца в пакистан се нуждаят от незабавна, 
животоспасяваща подкрепа след наводненията, показват 
данни на УнИЦеФ. те са недохранени, борещи се с бо-

лести като диария, малария и треска от денга, както и с 
болезнени кожни заболявания.

Рекордните мусонни дъждове, определени от местен 
министър като “най-лошата хуманитарна катастрофа от 
десетилетие”, са засегнали 16 милиона деца. 

Азра печухо, министър на здравеопазването на южна-

та провинция синд - една от най-тежко засегнатите, къде-

то много училища и други съоръжения остават затворе-

ни, каза, че положението е “извънредно”. то е причинено 
от огромното количество застояла вода, което осигурява 
идеални условия за размножаване на комарите и разпро-

страняване на вируса на денга.
наводненията в пакистан засегнаха над 33 милиона 

души.

3,4 милиона деца 
в Пакистан са в риск

Близо 2000 души, сред които държавни глави и монарси от целия свят, отдадоха последна 
почит на кралица Елизабет II в готическата катедрала, където тя бе коронована през 1953 г. 

СНиМкибта

Пожарникари в Тайван продължават 
да търсят оцелели под развалините 
след земетресението в неделя. Някои 
са станали жертви при дерайлира-
нето на пътнически влак по време на 
бедствието

Стотици протестираха 
в Турция срещу правата 
на гейовете

Стотици в Истанбул са участ-
вали в протест срещу гейовете, 
организиран от консервативни 
асоциации. Демонстрантите носе-
ли транспаранти с лозунги “Защи-
тете вашето семейство и вашето 
поколение”, “Кажете не на обще-
ството без пол” и “Баща + майка + 
бебе = семейство”. Те призовали за 
забрана на сдружения, защитаващи 
правата на гейове и транссексуал-
ни. Позицията им предизвика реак-
ции от правозащитни групи.

Екоактивисти блокираха 
ТЕЦ на въглища в Германия

Активисти блокираха ТЕЦ на 
въглища в Яншвалде, на 100 км 
югоизточно от Берлин. Спрели са 
работа два от четири работещи 
енергоблока, съобщи говорител на 
централата. Групата от 40 души, 
организирала протеста, се нари-
ча “Принудителна пожарна” и се 
противопоставя на използването 
на въглища за производство на елек-
троенергия.

Испанска НПО 
спаси 372 мигранти

Испанската НПО “Оупън армс” 
спаси 372 души, опитващи се да 
пресекат централната част на ев-
ропейското Средиземноморие с не-
пригодни за плаване трафикантски 
лодки. Проведени са три спасител-
ни операции. При най-мащабната 
са извадени 294 души, предимно от 
Египет. Те разказали, че не са слиза-
ли на суша от четири дни.

Тайфун остави 300 000 
домакинства без ток 
в Япония

Поне 41 души са пострадали в 
Япония, а над 300 000 домакинства 
са без ток, след като мощният тай-
фун Нанмандол се стовари на ос-
тров Кюшу. Около 2 милиона души в 
Югозападна Япония се евакуират. 

Ураганът Фиона 
удари Пуерто Рико

Територията на Пуерто Рико 
остана без електрозахранване, 
след като ураганът Фиона удари 
острова и предизвика наводнения и 
свлачища. Скоростта на ветрове-
те достигна 140 км/ч. Затворени 
са всички пристанища, полетите са 
отменени. Властите откриха над 
100 временни убежища.
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“Изходът от преговорите с България 
приключи с 3 на 1 за нас. Ние запазихме 
езика, започнахме преговори за членство 
в ЕС и оставихме историческите въпроси 
извън Пътната карта...”

тези горчиви за нас думи не са на ан-

тибългарската вмро-Дпмне, а на ма-

кедонския министър на външните работи 
Буяр османи. 

от този момент най-актуален е въпро-

сът за историческата вина на депутатите 
в 47-ото народно събрание, които гласу-

ваха за падането на българското вето и, 
подчинявайки се на диктата на Брюксел, 
париж и вашингтон, обслужиха интере-

сите на република северна македония. 
тук отговорността е персонална и има 

своите имена - това са партийните лиде-

ри кирил петков, Бойко Борисов, Христо 
иванов и мустафа карадайъ, принудили 
депутатите на пп, ГерБ, ДБ и Дпс да 
предадат интересите ни в името на евро-

атлантическите ценности.
Какво ни казва външният 
министър Буяр Османи? 

Без никакъв срам и свян той публично 
признава, че България е измамена в пре-

говорния процес както от скопие, така и 
от ес, тъй като в подписаните документи 
са отхвърлени две нейни ключови иска-

ния - за статута на “македонския език” 
като диалект на българския и за вписва-

нето и решаването на спорните истори-

чески въпроси в т.нар. пътна карта като 
императивно условие за членството на 
скопие в ес.

Загърбвайки дипломатичния си изказ, 
който доскоро го отличаваше от антибъл-

гарската лексика на президента пенда-

ровски, Буяр османи изнася неприлични 
неща от кухнята на македонската дипло-

мация. 
от думите му разбираме, че Бълга-

рия сама се е поставила в губеща роля с 
искането за вписване на “българско мал-

цинство” в македонската конституция. 
и триумфално прави убийствено за нас 
признание: “Ако ние бяхме поискали това 
нещо, нямаше да го получим...”

поне в десетина мои публикации по 
този въпрос предупреждавах: искането 
за вписване на българите в македонската 
конституция е лесно изпълнимо от маке-

донистите условие! и винаги допълвах: 
Това е алибито ни  

за капитулацията на 
„македонския фронт”!

след откровението на османи ясно се 
видя - македонистите и албанските партии 
не само са ни изиграли, но вече и открито 
се присмиват на глупостта ни, благода-

рение на която френският президент ма-

крон и председателят на ек Урсула фон 
дер Лайен са ни водили за носа.

“България получи промяна на консти-
туцията някъде по средата на процеса 
- след започването на преговорите...”, 
продължава с откровенията си Буяр ос-

мани. и открива картите на македонската 
дипломация, успешно изтъргувала иска-

ното от софия “българско малцинство”, 
получавайки европейска виза срещу нещо 
толкова малко и жалко - вписване в кон-

ституцията на... 3504 изяснили се като 

българи при последното преброяване на 
населението в рс македония. 
3504 посмели да кажат, че са българи, 

срещу 110 000 хиляди македонци с бъл-

гарски паспорти, декларирали (писмено и 
документално) българските си корени!

в желанието си да изтъкне дипломати-

ческия си триумф в българо-македонските 
преговори и финално да унижи България, 
османи забива нов пирон в ковчега на 
българската дипломация с това признание 
пред скопската телевизия “сител:  

“Въпросът за промяната на консти-
туцията измести дебата за идентич-
ността от това кой какъв е бил някога 
в дебата за правата на човека. Това е го-
ляма победа за нас, защото изместихме 
дебата за правата на малцинствата и 
правата на човека...”

сега бившият външен министър Ген-

човска е длъжна да обясни: защо ръко-

воденият от нея дипломатически екип е 
допуснал да се загърби дебатът за нацио-

налната идентичност на славянското насе-

ление в рсм и е водил празни разговори 
за малцинствени права? и то за... “българ-

ско малцинство”! 
и сега най-важното: заявлението на 

османи, че “историческите въпроси са 
извън пътната карта”, е национален по-

зор. позор за българската дипломация и 
за тези 170 български депутати, които на 
24 юни свалиха ветото и ни убеждаваха 
от парламентарната трибуна, че “спорна-

та история” е част от т.нар. пътна карта 
за членството на скопие в ес. 

Нека бъдем прагматични 

още не е късно да оттеглим съгласи-

ето си от 24 юни 2022 г. и денонсираме 
решението на 47-ото нс по “македонския 
въпрос”. нужно е само едно - ново мно-

зинство в 48-ото народно събрание, слу-

жещо на България, а не на македонистите 
в скопие, на еврочиновниците в Брюксел, 
на президента макрон в париж и на “Го-

лемия брат” във вашингтон.

От стр. 7

опитът на русия да се ин-

тегрира в западния свят е нереа-

листична задача. За да я постиг-

не, тя трябва да пренебрегне два 
факта - американската доктрина 
за хегемония и военно-промиш-

ления комплекс, искащ русия 
да е враг номер 1 на америка. 
Затова и тръмп изгуби влас-

тта - защото искаше да норма-

лизира отношенията с путин. 
и бе учудващо, че кремъл се 
придържаше към заблудите си 
и продължаваше да говори за 
“нашите западни партньори”.

Путин сгреши,  
водейки война с 

минимални ресурси

без намерение да подкопае 
позициите на президента Зелен-

ски в Западна Украйна и да спре 
оръжейните доставки от саЩ 
и нато. тази негова предпаз-
ливост активизира украинските 

войски, които пробиха слабо за-

щитената руска линия в Харков-

ска област в източна Украйна.
За да постига целите си, кре-

мъл трябва да води истинска 
война, да свали правителството 
в киев и да унищожи граждан-

ската инфраструктура, позво-

ляваща на Украйна да воюва и 
получава все по-смъртоносни 

западни оръжия.
в новата ситуация русия е 

принудена да промени характе-

ра на специалната военна опе-

рация (сво), без да се отклоня-

ва от военно-политическите си 
цели в Украйна. Ще бъда изне-

надан, ако тази могъща армия 
не си върне бързо контрола над 
Донбас. Успехът на Украйна, 

колкото и ограничен или вре-

менен да е, ще накара путин да 
промени досегашния начин на 
бойните действия.

прокси-войната между 
саЩ и русия приключи и в Ук-

райна русия е изправена пред 
пряка война с американците и 
съюзниците им в нато. 

временните военни успехи 

на Украйна водят до разширя-

ване на бойните действия, тъй 
като вашингтон ще прибегне 
до провокации, за да увеличи 
натиска върху путин.

„Ястребите” в 
американския елит 

ще се опитат да провокират 
конфликти близо до руските 
граници, в бившите съветски ре-

публики, за да отклонят внима-

нието му от Украйна. ако това 
се случи, фитилът на ядрената 
война може да бъде запален.

в много отношения путин 
е голям лидер и човек на све-

та. но толерантността му към 
обиди и провокации насърчава 
действия, способни да запалят 
война, която може да погуби за-

падния свят.
Западът е сляп за потенциал-

ните последици от своите про-

вокации срещу русия, а кремъл 
е сляп за потенциалните после-

дици от толерирането на прово-

кациите. все още нито една от 
страните не е осъзнала това.

Със съкращения

Войната е между САЩ и Русия

Велизар ЕНЧЕВ
n

Скопие нокаутира София
ОсманиобявипобеданамакедониизмасрещуБългарияс3на1

ПОлКрейгрОБъртс:

УспехитенаУкрайнаводятдо
разширяваненабойнитедействия

Буяр Османи и Теодора Генчовска с поредно ръкостискане,  
което май се оказва поредна измама
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вашингтон не възнамерява да 
изпраща на киев управляеми опе-

ративно-тактическите балистични 
ракети ATACMS.

съединените щати не желаят да 
дадат тези ракети, защото техният об-

сег е 300 километра и това ще позво-

ли нанасяне на удари по територията 
на Русия, което води до ескалация на 
конфликта. в настоящия момент мак-

сималният обсег на доставените на 
Украйна ракетни и артилерийски сис-

теми не надвишава 78 километра.
“The Wall Street Journal” съобщи 

за плановете на Зеленски да поиска от 
конгреса на сАЩ доставка на 29 вида 
оръжия за “настъпателна кампания 
през 2023 г.” сред желанията му са 
именно ракетните системи ATACMS.

Руското външно министерство 
предупреди, че американски достав-

ки на ракети с голям обсег на Украй-

на ще направят Щатите пряка страна 
в конфликта.

Русия разработва най-новия си изтребител миГ-41, 
който е с уникални способности - има голяма ударна 
мощ и ще е в състояние да действа в близкия космос.

важно преимущество на изтребителя е, че ще бъде 
въоръжен с хиперзвуковите ракети “кинжал”. според 
данни на щатското разузнаване руското командване 
планира да го направи и безпилотен.

проектът буди невероятен интерес, което е обяс-

нимо - подобен самолет не е създаван досега. според 
военния експерт марк епископос с миГ-41 се полагат 
основите за следващо поколение бойни машини.

това е загадъчен изтребител от 6-о поколение, който 
може да промени правилата на играта и да наложи свои. 
самолетът ще е изработен по технологията “стелт” (от 
англ. by stealth - крадешком). тя се различава от използ-

ваната в самолета пето поколение су-57 - ще е основана 
на непознати принципи за намаляване на радиолокаци-

онната забележимост. Радиусът му на бойно действие е 
над 1500 км, а скоростта - около 5000 км/ч.

Главната задача на миГ-41 ще е унищожаването на 
стратегически бомбардировачи, преди да са хвърлили 
своите бомби и ракети. сега американците изпитват 
високоточната хиперзвукова ракета AGM-183A за бом-

бардировача B-52, с която да нанасят удари по чужда 
територия. появата на миГ-41 ще отстрани този риск 
за руската страна.

една рядко срещана статия, на-

писана в съавторство от двама ук-

раински висши военни, предлага 
най-подробната и обезпокоителна 
оценка на войната до момента. ста-

тията поставя въпроси, които изис-

кват отговори. 
Генерал валерий Залужний, 

главнокомандващ на въоръжени-

те сили на Украйна, и михайло 
Забродски, първи заместник-предсе-

дател на комисията по национална 
сигурност, отбрана и разузнаване на 
върховната Рада, нарушават много 
табута. статията им съдържа първо-

то признание, че Украйна стои зад 
ракетните удари по руски военно-

въздушни бази в крим.
Залужний и Забродски твърдят, 

че крим е гравитационният център 
на тази война, защото владеенето на 
полуострова позволява на Русия да 
разположи значителен брой войски 
и служи за тил за останалата част 
от Украйна. в крим е разположе-

на основната военноморска база на 
Черноморския флот на Русия, както 

и мрежа от летища за нанасяне на 
въздушни удари по почти цялата те-

ритория на Украйна.
“Да приемем, че въоръжените 

сили на Украйна постигнат пълен 
успех в кампанията през 2023 г., 
като си върнат контрола над крим-

ския полуостров”, пишат двамата 
автори. в този контекст те допускат, 
че в един момент 

Русия може да използва  
тактическо ядрено оръжие

но те изглежда признават, че по-

добен сценарий означава нова запла-

ха за европа, която не може да бъде 
пренебрегната. “възможността за 
пряко участие на водещите световни 
сили в “ограничен” ядрен конфликт, 
който приближава перспективата за 
избухване на трета световна война, 
не може да бъде напълно изключе-

на”, пишат Залужний и Забродски.
въпросът, който възниква, е до 

каква степен сАЩ и европейските 
сили биха насърчили Украйна да си 
върне контрола над крим с военни 

средства - и така да рискуват ядрен 
холокост. Изпращането на оръжия 
с голям обсег, които Украйна може 
да използва, за да си върне контро-

ла над крим, се превръща в труден 
избор.

нямаме стенограми на това, ко-

ето си казват лидерите на световни-

те сили. можем да предположим, 
че обсъждат червени линии, иначе 
светът би бил много опасно място. 
например, какъв може да е руският 
отговор, 

ако Украйна разруши 
Керченския мост

спомняме си прословутия ан-

тивоенен френски лозунг от 1939 
г. “Защо да умираме за Данциг 
(Pourquoi mourir pour Dantzig)?” въ-

просът е дали сме готови за кримска 
война, която може да бъде прелюдия 
към трета световна война.

ние не предлагаме отговор. но 
бихме искали нашите лидери да 
бъдат готови с отговор, когато ги 
попитаме

Оперативно-тактическите ракети 
ATACMS имат далечина на стрелбата от 
115 до 300 километра в зависимост от мо-
дификациите и се използват за поразяване 
на стационарни цели - складове, самолети 
на летища, командни пунктове, огневи пози-
ции на артилерията и други подобни обек-
ти. Теглото на ракетата е 422 килограма.

Ракетите могат да се изстрелват от 
стандартни реактивни системи за залпов 
огън MLRS. Всяка пускова установка носи 
две ракети от този тип. Управлението на 
ракетата и насочването й към целта става 
с помощта на приемник за глобалната нави-

гационна система GPS.
Съществуват различни модификации на 

ATACMS, в това число и касетъчни. Раке-
тата MGM -140 block 2A е оборудвана със 
самонасочващи се бойни елементи, снабде-
ни с инфрачервени глави за поразяване на 
бронирани цели. 

Ракетата ATACMS block 1, поразяваща 
жива сила и небронирана техника, за първи 
път бе изстреляна по време на войната в 
Ирак (1991). Армията и Корпусът на мор-
ската пехота използваха различни модифи-
кации на ATACMS и в бойните действия в 
Афганистан.

МиГ-41 ще лети 
в Космоса

Готови ли сме за Кримска война?

Георги ГОТЕВ
n

Керченският мост, свързващ Кримския полуостров с Южна  
Русия - най-защитеният, но и най-застрашеният мост в света

САЩ не дават (засега)
балистични ракети на Киев
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n Г-н Кънев, вече две го-
дини живеем в необикнове-
ни условия, влизаме от една 
криза в друга. Каква очаквате 
да бъде следващата година в 
икономически план?

- не само според мен, но 
във всички анализи на иконо-
мисти, финансисти и банкери 
се твърди, че ни очаква трудна 
и сложна година. тя ще бъде 
обусловена от събитията в 
Украйна. това ще бъде време 
след голямата пандемия, която 
всички, слава богу, се надяват 
да не се повтори.

освен това в геополити-
чески план в европа и света 
всичко се обърка. има висока 
инфлация, която бе привнесена 
от бума на цените на енергоно-
сителите. в момента поскъп-
ването на живота е породено 
и от скъсването на веригите за 
доставки.

като председател на съюза 
на полиграфическата индус-
трия в България мога да кажа, 
че в момента има много голяма 
криза и недостиг на целулоза 
по няколко причини. първата 
е, че половината от целулоза-
та, която се използва за произ-
водството на хартия в европа, 
се внасяше от русия, Украйна 
и Беларус. в същото време 
енергията, която се използва в 
този сектор, са природният газ 
и електроенергията. този при-
мер е показателен и за всички 
останали производствени отра-
сли.

много важно е след пред-
стоящите избори да бъде със-
тавено стабилно правителство. 
като кандидат за народен пред-
ставител от Бургаски избирате-
лен район непрекъснато обика-
лям - малко търново, камено, 
русокастро. постоянно съм 
сред хората - съмишленици и 
приятели. Гласоподавателите 
се интересуват от всичко, но 

най-често задаваният въпрос е 
дали най-накрая ще бъде сфор-
мирано стабилно правителство, 
което ще може да овладее тази 
криза и да преведе страната 
през нея. 

n Не се ли страхувате, че 
отново можем да влезем в по-
редната спирала от избори?

- съществува подобен 
страх, появиха се и такива ана-
лизи. в един от предизборните 
телевизионни дебати, в който 
участвах, казах, че този път 
здравият разум трябва да над-
делее над здравите сили. пози-
цията ми остава непроменена. 
Защото всички политически 
сили твърдят, че стъпват на 
стабилни предизборни плат-
форми и дано този път надеж-
дите ни се оправдаят.

разбира се, за да има ста-
билно правителство, трябва да 
съществува и работещ парла-
мент. на преден план са зако-
нопроектите, свързани с плана 
за възстановяване и устойчи-
вост, защото почти 12 милиар-
да евро стоят и чакат да бъдат 
усвоени. от това до голяма 
степен ще зависи икономиче-
ската стабилност на държавата 
догодина.

n В предишни наши разго-
вори сте казвали, че основен 
приоритет на всяко следва-
що правителство трябва да 
бъде енергетиката. Остава-
те ли на това мнение?

- енергетиката, съвсем ло-
гично, винаги е била центърът 
на държавното управление. 
нейната важност се вижда осо-
бено сега, когато са нарушени 
веригите на доставки, когато 
сме свидетели на различни 
рестрикции при доставката на 
руски природен газ и петрол за 
европа.

най-големият проблем и 
занапред ще бъде доставката 
на природен газ. Дълги години 
ни обвиняваха, че изоставаме в 
газифицирането на страната и 
най-вече в битовото газифици-
ране, но, както се казва, всяко 
зло - за добро, защото в сегаш-
ната ситуация електроенергия-

та от тецовете и от АеЦ “коз-
лодуй” се оказа предимство.

и в момента най-голямото 
перо в експорта на страната е 
електричеството. За първото 
полугодие само атомната ни 
централа има 1,6 млрд. лева 
печалба. така че и занапред 
енергетиката ще бъде на пре-
ден план.

освен това смятам, че ще 
намерим решение с доставките 
на природен газ. въпросът е в 
цената. Затова все още не е от-
паднал вариантът за преговори 
с “Газпром”, стига той да има 
желание да води някакъв диа-
лог с България.

За мен по-важният въпрос 
е какво ще правим след 2023 
г., когато изтича срокът за 
дерогация на руски петрол за 
рафинерията в Бургас. това 
е тежкият проблем, на който 
трябва да търсим решение.

n Кои други икономиче-
ски приоритети, освен енер-
гетиката, ще защитават 
депутатите от левицата в 
новия парламент?

- нашата дейност очаквам 
да бъде насочена към създава-
нето на стабилна бизнес сре-
да, както за големите компа-
нии, така и за малките фирми. 
това, разбира се, ще зависи и 
от състоянието на икономика-
та в евросъюза, защото съвсем 
логично 70 на сто от експорта 
на страната е насочен в това 
направление.

Бсп е социална партия и, 
както и досега, нейните уси-
лия ще бъдат насочени към 
подобряване живота на хора-
та. в бюджета за тази годи-
на, именно благодарение на 
левицата, бяха отделени 22 
млрд. лева за социални про-
грами. това е най-социалният 
бюджет, приеман някога. Го-
ворил съм с много колеги, в 
това число и от опозицията. 
тяхното категорично мнение 
бе, че в правителството на че-
творната коалиция най-компе-
тентно и най-стабилно стояха 
именно министрите от Бсп. 
За съжаление, постигнатото в 

социалната област сега като 
свой успех го размахват и дру-
ги политически сили.

n През последните месеци 
България отчете най-голям 
ръст на индустриалното 
производство в Евросъюза?

- точно така е. Затова каз-
вам, че министерствата, за 
които Бсп отговаряше - ико-
номическото и социалното, 
категорично си изпълниха за-
дачите и целите, които бяха си 
поставили.

n В последния парламент 
БСП беше най-диалогичната 
политическа сила, очаквате 
ли това да бъде оценено от 
избирателите ?

- надявам се това да ста-
не. смятам, че българският 
избирател е достатъчно инте-
лигентен, особено членовете 
на Бсп, периферията, на ко-
ято разчитаме. младите хора, 
които ни симпатизират, са 
достатъчно умни и мъдри, за 
да оценят, че ние сме балан-
сьорът, който с поведението 
си ще допринесе икономиката 
да върви напред.

n Какво още трябва да се 
случи в страната, за да раз-
берат политическите сили, 
че проблемите могат да се 
решават само с диалог?

- на този въпрос бих ис-
кал да отговоря с един цитат 
на Айнщайн. той е казал, че 
в живота има две неща, които 
са безкрайни - вселената и чо-
вешката глупост.

n Вие традиционно сте 
кандидат за народен пред-
ставител в Бургаския из-

бирателен район. Какви са 
проблемите на региона, за 
чието решаване трябва да се 
работи?

- проблемите са много. За 
съжаление, те се прехвърлят 
от година за година, от мандат 
в мандат. основният е обез-
людяването на странджа. към 
него може да се добави и го-
лямата диспропорция, която 
съществува, между индустри-
ята и услугите в полза на услу-
гите, имам предвид конкретно 
туристическите услуги.

Бургас е най-деиндустри-
ализираният град, като тази 
деиндустриализация се полу-
чи през последните тридесет 
години. от тогавашната ин-
дустрия практически нищо не 
остана.

проблем е и непрекъсна-
тото отлагане на магистралата 
“Черно море” между Бургас 
и варна. А иначе Бургас има 
всички предпоставки за разви-
тие - пристанище, жп линия, 
летище, което е с най-много 
слънчеви часове в годината в 
България. За съжаление, това 
не се случва. не трябва да се 
забравя и проблемът с бежа-
нците.

n Съществува ли опас-
ност икономиката ни да 
стане заложник на войната 
в Украйна? 

- тя вече е заложник за-
ради прекъснатите вериги на 
доставки. Добре е, че имаме 
проблем с веригите за достав-
ки, но не и с веригите за про-
дажби, защото сме свързани с 
европейските пазари.

ПетърКънев:

БСП е балансьорът, който 
ще допринесе икономиката 
да върви напред
Присегашнитеизбориздравиятполитическиразум
трябваданадделеенадздравитесили,казваводачът
налистатана„БСПзаБългария”вБургас

Интервю на  
Евгени ГАВРИЛОВ

ПЕТЪР КЪНЕВ е роден в Ямбол. Там завършва математи-
ческата гимназия. След това се дипломира в Московския 
университет по печата. Вече близо 40 години се занимава с 
полиграфия. Народен представител е от “Коалиция за Бъл-
гария” в 40-ото и 42-рото НС досега. Бил е председател на 
групата за приятелство с Русия, както и съветник на пре-
зидента Георги Първанов. Председател на Съюза на полиг-
рафическата индустрия в България, бил е вицепрезидент на 
Съюза на работодателите и на КРИБ. Бивш волейболист 
и вицепрезидент на Българската федерация по волейбол. 
Голямата му страст обаче си остава гмуркането.
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емблематичната банда 
“остава” отбелязва 30 го-

дини на музикалната сцена 
с нов, шести студиен ал-

бум и два големи концерта 
в античния театър в плов-

див на 20 септември и в 
зала 1 на нДк в софия на 
7 октомври, научи Дума 
от Йоана иванова, пиар и 
артистичен мениджър на 
“монте мюзик”.

Характерният стил на 
формацията, специфичният 
и чувствен вокал на сви-

лен, текстовете, които ни 
карат да се замислим, са 
сред причините “остава” не 
само да “остане” 30 години 
на музикалната сцена, но и 

да е следвана от хиляди по-

читатели. в дългогодишна-

та си история бандата има 
безброй изяви в страната и 

чужбина, над 20 видеокли-

па, издадени 6 студийни и  
3 концертни албума, включ-

ващи многобройни хитове.
само преди няколко ме-

сеца свилен, Жоро, Дани, 
алекс и Боян издадоха най-
новия си албум “кисло-

род”, песни от който също 
ще прозвучат на големите 
ни концертни сцени.

най-доброто от изя-

вите за отбелязването на  
30-годишнината на “оста-

ва” ще бъде записано и за-

пазено като аудио- и виде-

осъдържание. то ще бъде 
достъпно чрез програмите 
и дигиталните платформи 
на Бнр.

накратко

натозиденсародени

ВАЛЕНТИНРАЙЧЕВ,
олимпийскишампион
поборба,треньор
ПЛАМЕНДИМИТРОВ,
президентнаКНСБ
РАЛИЦАПАСКАЛЕВА,
актриса

СнимкаБиТиВи

Щура надпревара  
за наследството  
на 99-годишна огън баба 

Португалският сериал “Безкрай-
на фиеста” е най-новото премиер-
но попълнение в програмата на bTV 
Comedy, а стартът ще бъде даден 
на 20 септември. Поредицата, коя-
то се превръща в истинска сензация 
в родината си, ще се излъчва всеки 
делник от 17,30 до 19 ч. (по два епи-
зода). В центъра на историята е  
99-годишната баба Корковада, коя-
то въпреки достолепната си възраст 
е известна като “повелителката на 
партитата и фиестите”. Почти 
денонощно с кайпириня в ръце, тя 
става обект на засилен интерес от 
страна на наследниците си, които 
всеки момент очакват да разпредели 
несметното си богатство. Корко-
вада обаче е отдадена на живота и 
съвсем не мисли да умира.

СнимкаБнТ

„БНТ представя”  
се завръща с епизод  
за Васил Михайлов

Документалната поредица 
“БНТ представя” се завръща с нов, 
четвърти сезон на 21 септември. 
Всяка сряда от 21 ч. зрителите на 
БНТ 1 ще гледат филмите, посвете-
ни на живота и делото на именити 
личности. Премиерният епизод е 
посветен на актьора Васил Михай-
лов. В следващите епизоди ще видим 
филми за Георги Мамалев, Цветана 
Манева, Мариус Куркински, Дими-
тър Пенев, Петя Дубарова, Николай 
Хайтов и Невена Коканова. “Благо-
даря ви! Изненадан съм от внима-
нието към мен. През 59-а година се 
трупахме във ВИТИЗ да гледаме как-
во е това телевизия. Тази поредица е 
находка. Снимайте повече хора и ги 
снимайте навреме. Благодарен съм 
на телевизията, която години наред 
уважава труда ни”, сподели Васил 
Михайлов.

от музея “прадо” през метрополи-

тън в ню Йорк до Центъра “помпиду” 
- 42 изложби се организират по света 
по повод 50-ата годишнина от смъртта 
на пабло пикасо в “безпрецедентна 
мобилизация” за “най-известния тво-

рец на съвременното изкуство” според 
мадрид и париж, съобщи Бта.

подготвяната от 18 месеца “Годи-

на на пикасо” от Франция и испания 
мобилизира “38 водещи институции 
в европа и саЩ”, съобщи на прес-

конференция испанският министър на 
културата микел исета и даде начало 
на честванията в центъра “кралица со-

фия” в мадрид.
изложбите ще покажат всички лица 

на испанския художник, роден през 
1881 г. в малага, Южна испания, и по-

чинал през 1973 г. в мужен, Франция. 
те ще бъдат придружени от конферен-

ции и дискусии за твореца и произведе-

нията му, добави френската министърка 
на културата рима абдул малак.

Честванията започват на 23 сеп-

тември в мадрид с изложбата “пабло 
пикасо и дематериализирането на 
скулптурата” и приключват през април 
2024 г. в пти пале в париж с ретрос-

пективна изложба. основните събития 
в памет на испанския художник ще се 
състоят в испания, Франция и саЩ, в 
Германия, Швейцария, румъния и Бел-

гия.СнимкаУикипедия

42 изложби по света ще почетат 50-ата годишнина 
от смъртта на Пабло Пикасо

„Аутсайдер” е новият  
проект на театър „ЗОНГ”
„ялтаартруум”,където
щесесъстоипремиерата,
започвасвоявторисезон
на22септември

след първата 
много успешна годи-

на, наситена с над 90 
събития, 7 театрални 
премиери, 3 танцови 
пърформанса и пред-

ставени над 20 за-

главия от страната и 
чужбина, екипът зад 
независимото прос-

транство “Ялта арт 
руум” обещава още 
по-смислен и смел 
сезон, както и славен 
път за реализация 
на проекти на млади 
хора. 

театър “ЗонГ” 
ще постави началото 
на 22 септември от 
19,30 ч. с новия си 
проект “аутсайдер” - 
пърформанс ноар, ба-

зиран на експеримен-

тален текст за театър. 
спектакълът разказва 
историята на виктор 
- млад мъж, който се 
обвинява за смъртта 

на сестра си, и тръг-

ва по следите на из-

чезналата преди 15 
години лора. той по-

пада на странно мяс-

то, където среща ема 
и нейните пациенти. 
убеден, че срещу 
сестра му и не само 
нея е било извършено 
престъпление, което 
обитателите на мяс-

тото крият от него, 
виктор се съгласява 
да остане и да се под-

ложи на експеримен-

тално лечение. Дали 
ще успее да открие 
това, което търси, или 
ще остане завинаги 
затворен между сте-

ните на миналото?
“аутсайдер” е 

текст за човека в тър-

сене на себе си и за 
процеса на освобож-

даване на личността 
от зададените й об-

ществени модели на 

живеене и обвърза-

ностите й със света. 
Героите вярват, че 

под прикритието на 
анонимността ще мо-

гат да постигнат изце-

лението и да рестар-

тират живота си.
творческият екип 

включва Дина мар-

кова - авторски текст; 
Боян арсов - режису-

ра и сценография; и 
актьорите владимир 
ковачев, Дина марко-

ва, мартина кръсте-

ва, Захари турманов, 
александър андреев/
павел емилов.

проектът се реа-

лизира с финансова-

та подкрепа на нФ 
“култура”.

през новия се-

зон публиката на 
“Ялта арт руум” ще 
се срещне и с профе-

сионализма на мла-

ди имена като Боян 
крачолов, Димитър 
илиев, на хореогра-

фите марион Дъро-

ва, емилия тончева и 
др., а сред текстове-

те, които ще се качат 
на сцената, са освен 
няколко авторски 
заглавия, “леонс и 
лена” от Бюхнер; 
“смердяков” по 
“Братя карамазови” 
от Достоевски и др.

„Остава” с юбилейни концерти в Пловдив и София

Снимка“монТемюзик”

Боян Арсов и Дина Маркова
СнимкаТеаТър“зонГ”
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отброй181

воДоравно: “Паралели”. Анасон. Вадим
/Роже/.Царевица.Гад.Надир.Пирен.Лон.Фи-
нал.Лава.Немиров /Добри/.Барок.Коран.Зе-
нон.Шинел.Натал.Вот.Алан.Торес/Корайма/.
Ми. Миг. Нинов /Стефан/. Фенер. Мал. Таван.
Кара/Рафаела/.Маринов/Веселин/.Раван.Ми-
нин /Фьодор/. Лимон. Леген. Катод. Сал. Есен.
Равин.Па.Сак.Линон.“НаКом”.Тод/Алексан-
дър/. Кадис. “Лара”. “Монитор”. Нарин. Колет.
Лимани.Тимок.Волан.Тен.Кавал.“Лимонада”.

отвЕсно:Кавалери.Имане.“Атомик”.Ра-
дом.Нагар.Гекон.Ма.Пад.Никел.Лимес.Диков
/Сашо/.Лин.Ролан/Ромен/.Нинел.Тока.Сема-
фор.Нитон.Никол/Шарл/.Диван.Навик.Нарев.
Рицин.Натов/Спас/.Народ.Тол.“Араб”.Товар.
Танин.Ли.Вар.Лазар/Хребелянович/.“Налов”.
Салам.Неп/Йожеф/.Релеф.Видин.Рино.Вави-
лон. “СЕКАМ”. Налим. Сираков /Наско/. Нанос.
Каната.Коцев/Константин/.Номер.Напор.Нед.
Нанак.Тиран.Ламарина.

- Докторе, 
мъжът ми хвана 

срамна болест.
- А той защо 

не дойде?
- Той още не 

знае...
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днес сряда четвъртък петък

променливо кратъкдъжд кратъкдъжд

максимални максимални максимални максимални

00.15“нашиятследобедсБСтв”
/п/

01.25“обществоикултура”/п/
02.20“Заисториятасвободно”/п/
03.15“Студиоикономика”/п/
04.10“думатаеваша”/п/
05.10документаленфилм
05.40“нашиятследобедсБСтв”

/п/
06.50музикаленантракт
07.30документаленфилм
08.00“контра”/п/
09.00“Студиоикономика”/п/
10.00твпазар
10.15“актуалноотденя”/п/
11.00твпазар
11.15музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10твпазар
12.30новини
12.45“Заисториятасвободно”/п/
13.45твпазар
14.00“нашиятследобедсБСтв”
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30твпазар
18.00 “левите идеи” със Стоил

рошкев
18.10твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“актуалноотденя”
20.00“Заисториятасвободно”
21.00“обществоикултура”/п/
22.00 новини - централна еми-

сия/п/
22.30“актуалноотденя”/п/
23.05“левитеидеи”/п/
23.15“Студиоикономика”/п/

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславаСтоянова
иалександъркадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.20 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“лекарвпланината”-сери-
ал,с.15еп.14

16.00 премиера: “обещание” -
сериал,с.4

17.00bTVновините
17.30“лицевлице”-публицистич-

нопредаванесводещЦве-
танкаризова,новсезон

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.25

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “прокуратураЧикаго” - се-
риал,eп.11

00.30 “домашенарест” - сериал,
с.3еп.13

00.50“катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:Секс,лъжии
музика”-сериал,еп.3

02.00bTVновините/п./
02.30“предиобед”/п./-токшоу
04.30 “лекар в планината” /п./ -

сериал,с.15еп.15
05.30“лицевлице”/п./

05.35телеканал“доброутро”

09.00новини/съссубтитри/

09.20“антиФейк”

09.55“живейздравословно!”

10.45информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.20информационенканал

21.00 “време” - информационна

програма

21.45“мосгаз.делономер8:ка-

панът”-еп.6

22.45“Голяматаигра”-твшоу

23.45информационенканал

01.15“мъжко/женско”

02.05“вдействителност”-твшоу

02.55“некаговорят”-токшоу

04.00 “време” - информационна

програма

04.45“мосгаз.делономер8:ка-

панът”-еп.6

православенкалендар

хороскоп

овен

Денят е благоприятен за 
професионална дейност 
и лични отношения. Ще 
успете и в двете.

рак

Сега е точният момент 
да изразите себе си в това, 
което обичате, както и 
да бъдете креативни. 

телец

Отделете време за по-
чивка и правете всичко 
онова, което не изисква 
прекомерна отгоорност.

лъв

Можете да правите пла-
нове, да давате обещания 
на партньори, да създа-
вате връзки.

БлИЗнацИ

Опитайте да не си губи-
те времето. Денят ще 
ви донесе романтично 
настроение и хармония. 

дева

Подходящо време за об-
съждане на бизнес. Оп-
итайте да се докажете 
като добър  стратег.

веЗнИ

Струва си да се ограни-
чите до прости въпроси и 
е по-добре да откажете 
мащабни ангажименти.

коЗИрог

Не смесвайте лични и 
бизнес отношения. По-
мислете за стари връзки, 
може да са полезни.

скорпИон

Ще бъде полезно бързо да 
се ориентирате в околна-
та среда. Не пропускай-
те появата на новина.

водолей

Началото на седмицата 
може да е спорно. Ще 
бъдете нетърпеливи да 
постигнете резултати.

стрелец

На този ден може да 
имате разногласия с ня-
кой. Моментът е не под-
ходящ за споразумения.

рИБИ

Сложните случаи си ст-
рува да се предприемат, 
ако имате асистенти. Бъ-
дете откровени с хората.

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

18
oC 17

oC 16
oC 17C

кратъкдъжд

05.55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
иСимеониванов

09.00 посветаиунас
09.05 денят започва - сутрешен

блок с Христина Христова
иСимеониванов

09.20 100%будни
11.00 култура.БГ
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавно-познавателношоу/п/
14.00 телепазаренпрозорец
14.15 “пакостникът Чорапчо” -

анимационенфилм
14.30 “тренк, малкият рицар” -

анимационенфилм
15.00 “аннсдвойно“н”2-

твфилм/1епизод/
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 последниятпечели-забав-

но-познавателно семейно
куизшоу

20.00 посветаиунас
20.30 ГласоветенаБългария
21.00 референдум с добрина

Чешмеджиева
22.00 “азимоитежени”-твфилм

/3епизод/(14)
23.00 посветаиунас
23.25 Банско джаз фестивал

2022:игорУилкоксквартет
/Бразилия/

00.25 100%будни/п/
02.00 култура.БГ/п/
03.00 малкиистории/п/
03.15 олтаритенаБългария
03.25 “анн с двойно “н” 2 - тв

филм/1епизод/п/
04.10 посветаиунас/пот20.00

ч./
04.40 Българияв60минутисма-

рианавекилска/п/

св.великомъченикевстатий,съпруга-
таисиноветемунепредалихристиянска-
тавяра

Св.великомъченикевстатийживялпрез
вторатаполовинанапървияипървитедесе-
тилетия на втория век. като езичник носел
иметоплакида.Билпрославенримскипъл-
ководец при царуването на императорите
тититраян.евстатийрасналвезичество.по
природасъсздравразумичистадуша,той
скороразбралцялатасуетностилъжовност
наезичеството.осененотособенонебесно
откровение, познал истинския Бог. приел
светокръщениезаедносженаситеопистия
исиноветесиагапийитеопист.

прекарвал живота си в благополучие.
Скорообачесезаредилииизпитания.пър-
воизгубилцялото сиимуществоиизмрели
всичките му слуги. към това се прибавили
оскърблениятаотпредишнитемуприятели.
тойузнал,чеповечеоттяхсаобичаливнего
самобогатствотому.евстатийпреживялтова
многотежко,ноневъзропталпротивБога.

решил да напусне родината си заедно

съссемействотоси.Заминалзаегипет,гдето
можелдаскриесвоясан.Заелсеснадничар-
скаработа,задапрехранвасемействотоси.
тукобачеразбойникотвлякълженаму,аси-
новетемусеизгубиливпустинята.евстатий
прекаралвегипет15годинивмъки,лишения
итруд,новоделживот,достоензазванието
християнин.иБогговъзнаградилщедро.

втовавремеварваризастрашавалисто-
лицатарим.императортраянсиспомнилза
бившиявоеначалникплакида,койтоневед-
нъжотблъсквалсуспехвраговете.евстатий
билдоведенврим.императорътгоприелс
почестиигоназначилзавърховенначалник
наримскатавойска.походътсрещуварвари-
тезавършилсблестящуспех.

евстатийсевръщалтържественоврим
начело на победоносната войска. при това
завръщане в лицата на двама прекрасни
момци войници открил своите синове, а в
лицето на една жена, която прислужвала
въввойската-своятасъпруга.овчарибили
отървали синовете му от нападналите ги в
пустинятазверовеигиотгледаликатосвои
чеда. Бог бил избавил жена му от нейния

пленител,катогонаказалсъссмърт.каточе
линищовеченемоглодапомрачирадостта
насъбралитесеследтолковатежкигодини
съпруг,съпругаисинове.

войската пристигнала в столицата. но-
вият император адриан, който наследил
умрелия тит, приел с почести удържалите
славнапобеданадварваритеипожелалда
отпразнува това събитие чрез тържествено
жертвоприношение на езическите богове.
насъбралиседавзематучастиевпразнен-
ството всички войници и граждани на рим,
коитовсеощевярваливезическитебогове.
Самоплакида,главниятвиновникначества-
нотосъбитие,неотишълвхрама...разгневен
отсъпротиватанаевстатийдавземеучастие
везическотопразненство,тояжестокгони-
телнахристиянитеголишилотвоененсани
заповядалдагопредадатзаедносъссемей-
ствотомуназвероветевцирка.нозверовете
изобщонеседопрелидотях.тогавагихвър-
лиливнагорещенапещитакатесесдобили
сблаженамъченическасмърт,а телатаим
останали невредими в огъня. Благочестиви
християнигипогребалиспочести.

Църкватапочитана20септемврисв.вмчкевстатийплакидаисемействотому
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глЕдаЙтЕ

Тенис
по Макс спорт 1
13.00 Турнир в Мец (мъже)

по Макс спорт 1
21.30 и 3.30 
Турнир в сан Диего (мъже)

по Евроспорт 1
КолоезДене
6.10 сП в Уолонгонг

Двама арестувани 
след Левски - ЦСКА

рЕзултати

XI кръг
Лудогорец - Арда 1:1 1:0 тисе-

ра (1) 1:1 терзиев (27-авт), ЧК: Али 
(А-90+2); Левски - ЦСКА 2:0 1:0 

стефанов (78) 2:0 Уелтън (81), ЧК: 
турицов (Ц-90); Спартак Вн - Ботев 
Пд 3:2; Хебър - Ботев Вр 0:2; ЦСКА 
1948 - Септември 1:0; Пирин - Локо 
Сф 0:1; Локо Пд - Черно море 3:0; 
Славия - Берое 2:0.

1.лудогорец 9 7 2 0 30:5 23
2.ЦСка1948 11 7 2 2 19:9 23
3.ЦСка 9 7 1 1 16:5 22
4.локоПд 10 7 1 2 11:6 22
5.черноморе 10 6 1 3 12:10 19
6.левски 8 6 0 2 18:4 18
-----------------------------------------------------------------
7.Славия 9 6 0 3 12:7 18
8.локоСф 11 5 3 3 15:11 18
9.Арда 11 5 2 4 11:11 17
10.Берое 11 3 2 6 11:21 11
-----------------------------------------------------------------
11.БотевВр 11 3 1 7 12:21 10
12.Септември 11 2 2 7 10:18 8
13.Хебър 11 2 1 8 4:22 7
14.Пирин 11 1 4 6 6:14 7
15.БотевПд 10 2 1 7 13:18 7
16.СпартакВн 11 1 1 9 8:26 4

XII кръг
29.09 (четвъртък), 20.15: Арда 

- Хебър; петък, 14.45: септември - 
спартак вн; 17.00: Черно море - Ботев 
вр; 19.30: Ботев пд - славия; събота, 
13.45: Локо сф - Лудогорец; поне-
делник, 15.00: Локо пд - ЦскА 1948; 
17.30: ЦскА - пирин; 20.00: Берое - 
Левски.

Кръстаич събра 
„лъвовете" в Разград

Арда не се даде на шам-

пиона Лудогорец и завърши 
1:1 на “Хювефарма Арена” 
в последния мач от XI кръг 
в efbet Лига. матиас тисера 
откри още в 18-ата секунда 
след асистенция на кирил 
Десподов. в 27-ата минута 
Георги терзиев си отбеляза 
автогол. на два пъти и съ-

дийски отсъждания се ока-

заха в ущърб на домакините 
и два техни гола бяха пра-

вилно отменени. така шам-

пионите допуснаха втора 
грешна стъпка от началото 
на сезона. в III кръг те из-

въртяха 2:2 с ЦскА 1948.
Лудогорец се изкачи на 

върха на класирането с 23 
т., с колкото е и тимът на 
Любо пенев. А Арда е на 
11-о място със 17 т. след 
паузата за националните 
отбори “орлите” гостуват 
на Локо сф, а Арда приема 
новака Хебър.

“Започнахме добре, от-

ворихме мача по прекрасен 
начин, но не бяхме добре 
позиционирани, когато се 
защитавахме, и Арда се 
възползва. през второто по-

лувреме променихме това, 
създадохме много възмож-

ности, но не успяхме да вка-

раме. вярвам, че трябва да 
сме доволни, защото дадо-

хме всичко от себе си. има-

хме по-добри възможности, 
но да кажем, че те бяха къс-

метлии до някаква степен.
важното е, че след тру-

ден мач срещу Бетис играх-

ме на високо ниво. трудно 
е да кажа, не видях добре 
засадите, но едното попа-

дение беше автогол. важно 
е, че има пауза. пътувахме 
доста често. но определено 
може да починем малко, но 
не всички, защото имаме и 
национални състезатели”, 

обяви треньорът на “орли-

те” Анте Шимунджа.
“имахме ситуации да 

отбележим и втори гол, 
но и трябва да бъдем чест-

ни, че имахме късмет през 
второто полувреме с двете 
отменени попадения на Лу-

догорец и суматохата пред 
вратата ни. може би лошо-

то начало ни даде малко 
повече увереност и играхме 

по-спокойно. надявам се 
точка срещу шампиона да 
ни вдъхне самочувствие. 
играчите могат още много. 
единствено ако притесне-

нията се минимизират, мо-

жем да покажем още доста 
неща. разполагаме с добри 
футболисти и не ги деля на 
титуляри и резерви”, каза 
треньорът на Арда Алек-

сандър тунчев.

Снимкаludogorets.com

Кирил Десподов пази топката от трима играчи на Арда при 1:1 на лудогорец в Разград

„Орлите”сеизравниханавърхасЦСка1948

Арда удържа Лудогорец

младен кръстаич 
събра “лъвовете” на ла-

гер в разград. новият 
селекционер започна 
подготовката за двубо-

ите от Лигата на наци-

ите срещу Гибралтар 
в петък и с република 
северна македония три 
дни по-късно в скопие.

преди мачовете на-

шите са трети в класи-

рането с 3 т. и без шан-

сове за първото място. 
то е заето от Грузия с 
10 т., пред македонците 
със 7 т., а на дъното е 
Гибралтар с 1 т.

Задачата на сръб-

ския ни селекционер 
е да спаси “лъвовете” 
от изпадане в по-долна 
група. паралелно кръс-

таич призна, че не може 

да обещае класиране на 
европейското първен-

ство.
“това, което ще на-

правя като начало, е 
да наложа дисциплина. 
Задължително трябва 
да се усети промяна и 
момчета видимо да да-

ват максимума си и да 
горят за националния 
отбор”, каза сърбинът.

Двама мъже са задържани зара-

ди нарушения по време на мача Лев-

ски - ЦскА (2:0), съобщиха от мвр. 
в единия от нарушителите са открити 
наркотици, а другият носел факла. “съ-

битието премина без сериозни наруше-

ния на реда”, отбелязват от полицията. 
Физиотерапевтът на ЦскА иван 

Христов обаче се оплака, че е постра-

дал от бомбичка.
“Учил съм и работя повече от десет 

години, за да дарявам здраве. помагал 

съм на хора с най-различни пристрас-

тия и ще продължа да го правя, защо-

то преди всичко сме хора и след това 
фенове.

тази “бомбичка” за мой късмет 
падна до крака ми. Ако беше в главата, 
най-вероятно нямаше да го пиша този 
пост. победи и загуби ще има, докато 
го има футболът, но човеци дали ще 
останат не знам. Бъдете здрави”, на-

писа във фейсбук физиотерапевтът на 
“червените”.
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Борците на България приключиха само с два 
медала от световното първенство в Белград. в 
сръбската столица изпратихме 20 души, като 
“сребърни” се върнаха представителите ни в кла-
сическия стил едмонд назарян (60 кг) и кирил 
милов (97). 

последната ни надежда за медал беше свърза-

на със “свободняка” Георги вангелов (61), който 
остана пети. в малкия финал петият от олимпий-
ските игри в токио отстъпи на монголеца наранху 
нармандах с 0:9 т.

това е трето пето място на свободняците от 
Белград след това на Али Умарпашаев (79) и Ахмед 
Батаев (92). при жените най-доброто класиране е 

на мими Христова (65) - пето място.
“не мисля, че вече сме в елита на борбата. Дока-

то е такава ситуацията в държавата, няма да се про-
менят нещата. караме я на парче. не са необходими 
средства, а да се вникне в предложенията, които 
бихме направили и сме правили”, обяви шефът на 
федерацията Христо маринов.

Борците само с два медала от Световното в Белград

испания е европейски шам-
пион по баскетбол за четвърти 
път в историята си, седем годи-
ни след своя последен триумф. 
“Ла Фурия” се наложи с 88:76 
т. (23:14, 24:23, 19:20, 22:19) 
срещу Франция във финала 
на евробаскет 2022 в “Арена 
Берлин”. така иберийците вече 
държат две от най-големите 
титли, след като са и настоящ 
световен шампион. с четирите 
си отличия тимът на серджо 
скариоло се изкачи на трета 
позиция във вечната ранглис-
та. Далеч начело е ссср с 14 

триумфа, пред Югославия с 8. 
пред 13 042 зрители в гер-

манската столица испанците 
започнаха силно и бързо поведо-

ха с 14:5. след края на първата 
четвърт авансът остана 9 точки 
- 23:14. през втората част той се 
увеличи до 47:26, но французите 
се върнаха в срещата и до почив-
ката изоставаха с 37:47.

три минути след подновя-
ването на играта резултатът бе 
намален до 46:49, но испанците 
не се притесниха и след края на 
третата част отново увеличи-
ха аванса си на 9 т. - 66:57. До 
края на срещата “Ла Фурия” не 
позволи на съперниците си да се 
върнат в мача.

“влязохме в турнира като 

поставени на осмо място в ран-
глистата, но успяхме стъпка по 
стъпка да постигнем това, за 
което бяхме дошли. елимини-

рахме страхотни отбори, осо-
бено този на Франция, който 
е пълен с играчи на най-висо-
ко ниво в европа и нБА. това 

беше невероятно приключе-
ние”, каза скариоло.

най-резултатен бе Хуан ер-
нангомес с 27 т., 5 борби и 2 от-

краднати топки. той бе обявен 
за мвп на финала и на шампи-
оната. За “петлите” топреализа-
тор стана еван Фурние с 23 т., 3 
борби, 2 асистенции и 1 открад-
ната топка.

в малкия финал Германия 
грабна бронза пред родна пуб-
лика след успех над полша с 
88:76. в крайното класиране 
Българи се нареди на 20-а пози-
ция от 24 тима.

„ЛаФурия”сразиФранциянабаскетбол

Испания с евротитлата
СнимкаБТа

Отборът на Испания се радва с евротитлата


